
Geachte aanwezigen.

Mijn naam is Erik Prast en ben lid van de dorpsraad Swartbroek. Ik wil namens de dorpsraad mijn 

dank uitspreken om het raadsvoorstel in overweging te nemen om in Swartbroek kleinschalige 

nieuwbouw te realiseren.

Ik wil graag toelichten waarom wij als dorpsraad dit belangrijk vinden;

Wij zijn van mening dat binnen het dorp er verschillende uitdagingen zijn, onder andere op het 

gebied van huisvesting. De dorpsraad heeft daarom een enquête gehouden en daaruit blijkt deze 

behoefte ook;

-Oude inwoners verhuizen omdat er geen levensloop bestendige woningen te koop zijn.

-Er zijn (bijna) geen starters woningen te verkrijgen, jeugd kan niet in het dorp blijven wonen.

-Voor jongen gezinnen is er bijna geen aanbod, waardoor het aandeel jonge kinderen verminderd.

-etc

Mede doordat er onvoldoende aanwas en doorstroom van bewoners is, staat de leefbaarheid onder 

druk:

-Basisschool behoeft aandacht mbt aantal leerlingen

-Verenigingen kunnen nieuwe vrijwilligers gebruiken voor hun activiteiten.

In een klein dorp als Swartbroek hangt alles aan elkaar; Gymzaal, school, MFA, kerk, Carnavals 

vereniging, Zangkoren, kinder vakantie werk, etc. En het is volgens ons van groot belang dat hierin 

een gezonde doorstroom vereist is om de leefbaarheid van het hele dorp te behouden.

Door nieuwbouw op kleine schaal te laten realiseren kan het dorp meegroeien en zich prima 

aanpassen aan de situatie. Voor de dorpsraad is de nieuwbouw een onderdeel van een groter geheel, 

ik dat wil ik hier dan ook onder de aandacht brengen.

Naast het nieuwbouw initiatief is er gewerkt aan de realisering van nieuwe speeltuinen, wij danken 

nogmaals de gemeente hiervoor, en zijn wij druk bezig om de interne en externe communicatie 

binnen het dorp te verbeteren. Tevens zijn er ook gesprekken met het bisdom over het behoud van 

de kerk en parochie.

Een grote zorg is echter dat het grote achterstallige onderhoud van de infrastructuur in het dorp 

door de nieuwbouw overschaduwd wordt. Ons dringend verzoek is dan ook om Swartbroek ook op 

dit gebied leefbaar te houden en niet de sluitpost te laten blijven. Ook het achterstallig onderhoud 

beïnvloed de leefbaarheid en aanwas van nieuwe bewoners.

Zoals eerder aangegeven is Woningbouw essentieel in de behoeften van huidige bewoners. Eerdere 

woningbouw heeft in ons dorp bewezen dat dit effect heeft op allerlei en velerlei processen. Wat 

zeer positief is, is dat ook mensen van elders, zonder contacten in Swartbroek, inmiddels ook ons 

mooie en gezellige dorpje gevonden hebben. Wij gaan er van uit dat ook gemeente Weert 

Swartbroek ook in het hart heeft, en daarom instemt met woningbouw.

Namens de dorpsraad, Dank voor uw aandacht.


